
Baltijas jūras 2022.gada zvejas 
iespēju pārcelšana uz 

2023.gadu
(ZM priekšlikumi)



Biedrības LZA ierosinājums

• Ieturēt un pārcelt daļu 2022.gadā iedalītā Baltijas jūras (BJ)
un Rīgas līča (RL) reņģu un brētliņu nozvejas limita uz
2023.gadu tiem zvejniekiem, kas izrāda šādu interesi.

• 09.09.2022. ZM tiešsaistes sanāksmē ar zvejniekiem
apspriests jautājums par Baltijas jūras zivju krājumu (BJ un RL
un reņģe un brētliņa) zvejas iespējas uz nākamo gadu.



ZM ierosinājums (1)

• BJ un RL reņģu, kā arī brētliņu krājumi atrodas drošās bioloģiskās 
robežās un tiem var piemērot Regulas (ES) Nr. 1380/2013 15. panta 8. 
un 9. punktu vai Regulas (EK) Nr. 847/96 4.pantu - līdz 10% no LV 
nozvejas kvotas iespējams pārcelt zvejai uz nākamo gadu.

• Visiem zvejniecības uzņēmumiem (pie nosacījuma, ka to attiecīgās 
sugas nozvejas efektivitāte gada beigās sasniedz vismaz 85%), uz 
nākamo gadu tiktu pārcelta 2022.gadā tiem iedalītā nozvejas limita 
neizmantotā daļa, kas nepārsniedz 10% no gada beigās uzņēmumam 
vēl pieejamā nozvejas limita. Īpaša pieteikšanās pārcelšanai nav 
nepieciešama.



ZM ierosinājums (2)

• Ja, pārceļot uzņēmumiem līdz 10% no neizmantotā limita apjoma, 
dažādu apstākļu dēļ (uzņēmumu darbības pārtraukšana, zvejas limitu 
neizmantošana u.c.) LV vēl būtu pieejams pārceļamais nozvejas 
kvotas atlikums, to sadalītu zvejas uzņēmumiem, kuru attiecīgās 
sugas zvejas efektivitāte ir vismaz 85%, to iedalot proporcionāli 
uzņēmumiem iedalītajam attiecīgās sugas zvejas limitam 2022.gada 
beigās.

• 15% limita atlikuma ierobežojums pielietots, lai netiktu radikāli 
pasliktināta LV nozvejas kvotu izmantošanas efektivitāte, kā arī nav 
pamata pārcelt zvejas iespējas tiem uzņēmumiem, kas kvotas 
pietiekoši neapgūst vai vispār nezvejo, tai skaitā ņemot vērā zvejas 
limitu apmaiņas iespējas. 



ZM ierosinājums (3)

• Ievērojot piedāvāto limitu pārcelšanas iespēju zvejas uzņēmumiem, 
2022.gada beigās vairs nebūtu korekti pielietot zvejas iespēju 
papildus iedalīšanu uz LV kopējās neizmantotās kvotas rēķina, kā to 
darīja iepriekšējos gados, jo tad vairs nevarēs nodrošināt katra 
uzņēmuma saglabātā limita apjoma pārcelšanu uz 2023.gadu.

• Piedāvātā modeļa risks varētu būt nepilnīga LV iedalīto nozvejas 
kvotu apguve, atstājot neizmantotus limitus, kas pārsniegtu 10% un 
nebūtu pārceļami uz nākamo gadu. Iepriekš papildus zvejas iespēju 
iedalīšana gada beigās nodrošināja gandrīz 100% limitu apguvi. Ar 
limitu pārcelšanas sistēmu noteikti paliks neizmantota arī vēl cita 
kvotas daļa (dažādu faktoru ietekmē), kas summāri varētu pārsniegt 
10% pārceļamās kvotas apjomu.    



• Nosacījumi par zvejas limitu pārcelšanu uz nākamo gadu tiks ietverti 
ZM gatavotajā lēmumā par rūpnieciskās zvejas limitiem un to 
izmantošanas kārtību Baltijas jūrā un Rīgas līcī aiz piekrastes ūdeņiem 
2023. gadā.

• Pārceltās zvejas iespējas uzņēmumiem fiziski tiks piešķirtas 2023.gada 
otrajā pusē, kad tiks pieņemta attiecīga regula un Eiropas Komisija 
pārcelto zvejas iespēju apjomu būs ievadījusi Zivsaimniecības datu 
apmaiņas sistēmā (FIDES).



Paldies par uzmanību!


